

# 世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会 第二届中医脉象国际学术大会（2011·西安）

## 会议通知〔第一轮〕

世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会第二届中医脉象国际学术大会经世界中医药学会联合会批准，由世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会主办，陕西中医学院、陕西教育国际交流协会承办，兹定于2011年4月9日至11日在中国陕西西安召开。本次会议宗旨为打造高水平的脉象研究学术交流平台，构架脉象研究者和学习者的桥梁，继承、整理与发掘中医脉象精髓，促进国内外中医脉诊水平的共同提高。

会议有关事项通知如下：

### 一．会议时间

2011年4月9日至4月11日，报到时间2010年4月8日下午（12：00—22：00）。4月11日为脉诊专题工作坊。

### 二．会议地点

中国陕西·西安·古都新世界大酒店（西安市莲湖路172号）。

### 三．会议内容

（一）世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会主题发言

（二）学术研讨

1. 专题讲座 古今各家脉诊技法；脉象研究在疾病临床诊

治中的作用；脉象相关基础研究；古代文献的脉象研究等。

2. 交流互动 组织交流互动，由脉象研究专家现场演示脉诊的各种技法和讲解脉象特征的临床意义。

3. 学术交流 与会代表交流和展示脉象研究成果。

#### 四. 参会人员

国内、外从事中医临床专业人员，同样欢迎热爱中医脉象研究的人员参加。

#### 五. 会议费用

会务费：1000 元/人。另外食宿由大会统一安排，费用自理。

请参会人员按要求填好世界中医药联合会脉象研究专业委员会第二届中医脉象国际学术大会报名表（报名表格附后面），务必于2011年3月1日前寄至：

陕西省咸阳市世纪大道陕西中医药中医学院国际合作与交流处 侯冠辉收，邮政编码 712046；同时发送电子版报名表至：houguanhui@gmail.com。

户名：陕西教育国际交流协会

开户银行：中国银行西安市莲湖路支行

账号：102008711605

境外汇款帐号：Please wire transfer to:

Shaanxi Education Association for International Exchange

Account No. 102008711605

Bank Name: Xi'an Lianhulu Branch, Bank of China ,  
Xi'an, Shaanxi Province , China 710003

SWIFT CODE: BKCH CN BJ 620

Address: No 95 Lian Hu Street, Xi'an, Shaanxi. P.R.China 710003

Telephone : 029-87316924

联系方式: 侯冠辉 +86-13891065404

曲光明 +86-13279109992

传 真: +8629-38185070

世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会秘书处:

邮箱: wfcmspr@126.com

联系方式: 滕晶 +86-13573175851

许希迎 +86-13573162354

世界中医药学会联合会脉象研究专业委员会  
第二届中医脉象国际学术大会(2011·西安)组委会

2010年11月12日



**附：** 西安古都新世界大酒店乘车路线与联系电话（会议不安排接站）

Transportation and telephone to Xi' an Dynasty Grand Hotel

酒店联系电话 Tel: **+8629-87216868**

乘车路线 transportation route:

### 1. 乘飞机 By Air

① 乘出租车:机场出口至酒店，机场高速 **40 分钟**，约 **120 元**;

Taxi: from exit of airport to the hotel (about 40 minutes, RMB 120 yuan)

② 乘机场巴士：至西稍门或钟楼下车转出租车约十分钟抵古都新世界大酒店。

Airport Bus: Take airport shuttle to Xishaomen or Bell Tower and then take taxi to the hotel ( About 20 minutes).

### 2. 乘火车

By Train:

①出租车：火车站乘的士 10 分钟左右 约 15-25 元，By Taxi from Xi'an Railway Station to the hotel for 10 minutes, approximately RMB15 to 25Yuan.

②公交巴士：火车站乘 103 路至洒金桥站。Take Bus Route 103 from Xi'an Railway Station to Sajinqiao.

## **The Specialty Committee of the Pulse-Manifestation of the World Federation of Chinese Medicine Societies the 2nd International Conference of Chinese Medicine Pulse-Manifestation Xi'an, China 2011 First Announcement**

Under the auspices of the World Federation of Chinese Medicine Societies (WFCMS), the Second International Conference of Chinese Medicine Pulse-Manifestation will be held on 9<sup>th</sup> to 11<sup>th</sup> April 2011 in Xi'an China. The conference is organised by WFCMS and hosted by Shaanxi University of Chinese Medicine and Shaanxi Education Association for International Exchange . The conference will provide a platform for a high level of academic exchange and build a bridge for researchers and learners on pulse-study. It will explore the essence of Pulse-study in

Chinese Medicine, as well as improve the level of Pulse Diagnosis for practitioners worldwide.

**Date:** 9<sup>th</sup> to 11<sup>th</sup> April 2011 (8<sup>th</sup> April 2011 open for enrolment)

**Venue:** Grand New World Hotel

172 Lianhu Street ,Xi'an ,Shaanxi Province, P.R. China

**Participants:** Professionals at home and abroad engaged in CM clinical practices and those interested in pulse diagnosis are all encouraged to attend and are welcome.

**Fees:** Conference fee = RMB1000

**NOTE:** Each delegate shall be responsible for his or her own expenses for accommodations arranged by the Organizing Committee.

**Subjects:**

1. Keynote speakers from The Pulse Manifestation committee of WFCMS

2. Academic Discussions

A) Seminars: Pulse Diagnosis Techniques of Ancient and Modern Schools; Function of Research on Pulse study in the Clinical Diagnosis and Treatment of Disease; Basic Research on Pulse-study; Studies of Ancient Literature on Pulse diagnosis.

B) Workshops: Organized Interactions such as a live demonstration of various pulse techniques and explanations of the clinical significance of pulse conditions by experts in the field.

C) Academic Exchanges: Communication and demonstration on the research achievements among participants.

Please complete the Registration Form of the Second International Conference of Pulse-Manifestation and return it **by 1<sup>st</sup> March, 2011**.

**Postal address:** Shaanxi University of Chinese Medicine  
Shiji Ave, Xianyang, 710046 Shaanxi, P.R.China

**Email:** [houguanhui@gmail.com](mailto:houguanhui@gmail.com)

**Fax:** +86-29-38185070

**Contact Person:** Hou Guangui Telephone: +86-13891065404

Qu Guangming Telephone: +86-13279109992

Secretariat of the Specialty Committee of Pulse Manifestation of the World Federation of Chinese Medicine Societies:

Email: wfcmspr@126.com

**Contact Person:** Teng Jing (Telephone: +86-13573175851)

Xu Xiyong (Telephone: +86- 13573162354)

**20<sup>th</sup> October 2010**

**Authorized by The Organizing Committee of the Second International  
Conference on Chinese Medicine Pulse- Manifestation, Xi'an, China 2011,  
the Specialty Committee of Pulse Manifestation of  
the World Federation of Chinese Medicine Societies.**